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ГОДИШЕНЪ ЯБОНЯМЕНТЪ: 
общини задължителенъ 200 лева 
училищни настоятелства 100 . 
кооперац., читалища и частни лица. 50 п 

т а н с и: 
За обявления на всички общински, обществени, 

държавни и кооперативни учреждения, но дума или км. 
с/м. по 1 лв. За баланси не коопераци и синдикати на 
страница по 150 лв. 

ЗЛБЕЛЕЖКД*. Таксите се счтЧтвтъ зм една публи
кация, при повторение тансите се удвояватъ. 

ВСИЧКО ВЪ ПРЕДПЛАТЯ. 

П. ПОПОВЪ 
Директоръ Земл. Катедра 

Къмъ по съвършени и 
оброботко но 

рокш.ш 
ОТО 

Като изходъ отъ тежкото финансово ио^р-
жение на нашата страна основателно се сочи на 
засилване земледелското производство. 

И действително, яко стремежа въ индустриал
ните страни се насочва къмъ стабилизиране, раз
ширение и модернизиране въ най-широкъ мащабъ 
на индустриалните предприятия, то за нашата страна 
на земледелието, където 80% отъ населението се 
занимава и живее отъ земледелйе и клоновете 
му и целия ни почти изчосъ съставлява произве
денията на земляделското производство, само вър
ху неговото, на земледелието стабилизиране и 
засилване може да се гради, като изходъ отъ това 
несносно положение за иародъ и държава. 

Редица мероприятия ще требва системно и 
планомерно да се произвеждатъ за постигане 
тъй необходимото засилване земледелското про
изводство, по съществените отъ които се конкре-
тизиратъ.въ следното: 

1) Рационално обработване на почвата, т. е. 
обработка отговаряща на нашите почвени и кли
матически условия. 

2) Смена на семената житни (пшеница, ца
ревица) и др. такива и създаване типови храни, 
чисти отъ какви да е примеси, отговарящи на 
изискванията на пазаря. 

3) Въвеждане на нови и подходящи култури. 
4) Засилване фуражното производство до та

кива размери щото да се осигури достатъчно до 

брокачесгвенор главно тревенъ фуражъ за изхран-. 
ване на добитъка. 

5) Въвеждане прь вилно сеитбообръшение, 
т. е. редуване земледелските култури по отно
шение взнекателностьта къмъ почвата и устрой
ството на коренната имъ система. 

6) Рационално торене (прг.внлно запазване и 
използуване оборския торъ). Въвеждане искустве-
ни торове за увеличение плодолнтосгьта на земята. 

7) Въвежлане по усъвзд шегни методи въ 
подбора, хранене и гледане на добитъка съ цель 
да се подобри качествено и увеличи количествено, 
до размери отговпряши на нуждите иа стопан
ството. 

Организиране ефикасна борба съ болести.Ъ 
по добитъка. 

8) Възеждане разнообразие въ земледелското 
стопанство чрезъ застмшянс понече 01р;сли и 
култури съ цель пя се налрлпятъ доходите му по 
постоянни (по-малко колебливи), като се застл-
пягь и разширятъ главно ппщеиълаво и бубар
ство. а гдето има условия и ппещгретпо. пчелар. 
ство и лозарство и лр. отрасли fia селегото сто
панство. 

Между тия редица мероприятия легна ти въ 
програмата на Министерството на Земледелието, 
като по-бързо осъществимо и безъ особени раз
ходи за стопанина и държавата, а съшо така огь 
решагоще почти значение за засилване земледел
ското производство е рационалната обработка 
на почвата. 

До като нашата почва се счита сравнително 
добра изобщо за култивиране на нгй-разнообраана 
земледелска растителность, то валежите този втори 
много важенъ факторъ за плодородието на поч-
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вата, за нещастие за нашата земледЪлска страна, 
еж въ своя мянимумъ и едва достатъчни обикно
вено за една средна реколта. 

Неравномерно го пъкъ падане на дъждовете 
презъ разните годишни времена влошава още по
вече този яедостигъ, който въ много случаи по 
закона за минимума обоедавя реколтата. 

Безогледното онищожаване горите е допри
несло най-много за намаляване валежите въобще 
у насъ. 

Единъ голЪмъ аъпросъ, съ който има да се 
справи нашия земледелецъ това е съ какви на
чини и средства да осигури и запази влагата въ 
почвата, която е почти решающа за плодородието й. 

Съ рационалната обработка се цели да се до
веде и подържа почвата въ едно такова културно 
състояние да абсорбира (погълне) и задържи по 
продължително достатъчно влага като резервъ за 
задоволяване нуждите на растенията, презъ време 
на вегетацията имъ презъ пролетьта и летото. 

Това състояние па почвата е най-благоприятно 
за развитието на милиарди и милиарди полезни 
бактерии» способствующи за подобрение физиче
ските свойства на почвата и обогатяването на 
хранителни елементи. 

На въпроса каква обработка се счАта отъ 
научно и стопанско гледище рационално. Това е 
съчетание на работи, извършвани съ разни земле-
делскн оръдия и машини, презъ разни времена, 
споредъ сезона и културата, която ще се отглежда, 
които правятъ щото почвата да се държи въ най-
добро културно за плодородието й състояние. Тая 
при различните условия е различна. До като зе-
мяеделеца въ Чехия> Дания и Германия» страните 
на редовните дъждове, се сгремн да се избави 
отъ из-шината влага и прави твърде скъпи ме
лиорации за отводняване нините за да сганатъ 
годни за култивиране земледЬлски растения. 

У насъ гдето наежите съ винаги въ недо-
стигъ, страдащи почти редовно отъ суша, главно 
поради неравномерното разпределяне на валежите, 
земледелеца ще требва да работи така, че поч
вата да погълне и зздържи по големо количе
ство влага. 

По-важните моменти въ обработката на поч
вата еж: 

1) Заораване стърнищата веднага следъ 
жетвата, и 

3) Дълбока орань презъ есеньта и зимата на 
нивите подлежащи на пролетенъ посЬвъ. 

Началото на стопанската работа требва да 
започва веднага следъ жетвата — СЛСдб Сбрпа 
тргьбва да вбрви плуш. Жетвата започва, а 
заедно съ това предстои извършването на една 
много важна стопанска работа — заораване стър

нищата. Ползата отъ иавремениото и извършван1* 
е грамадно. 

Съ заораване стърнището следъ жетва се 
запазва влагата въ почвата, каквато все още до 
момента на прибирането има и която е нужна за 
живота на много полезните милиарди бактерии 
намиращи се въ почвата, които еж важенъ фак-
торъ за културното състояние на същата. 

2) Съ заораване стърнището се заравятъ се
мената на бурените, които изобилствуватъ въ ни
вите въ момента на жетвата. По такъвъ начинъ 
те се принуждаватъ да поникнатъ безъ да могатъ 
да завържатъ семе, поради краткия сезонъ до 
есеньта и зимата, съ тева косвено се постига 
онищожаване на мноювреднитгь за земле-
дгьлеца бурени. 

3) Съ заораване стърнището и много бурени 
почвата се отчасти наторява, което е много важ
но за тъй силно обеднелите ни почви. 

4) Тъй заорано стърнището на 5—8 см. да
ва възможность да се запази културното състоя
ние на почвата и впоследствие да се завърши по 
нататъшната й обработка презъ летото, а особено 
за извършване есенната дълбока орань, която е 
безусловно необходима при нашия сухъ климатъ. 

Съ цель пропагандиране тая първа и много 
важна стопанска работа, катедрата предприема 
най-широка агитация презъ дните отъ 1 до 8 
юлий т. г. 

1) Ще се устроятъ конференции въ Варна, 
Козлуджа, Ботево и др. населени пунктове, къ
дето между другите съ поканени да участвуватъ 
и свършилите зимните земледелски училища мла
дежи повече отъ 200 души отъ разни села изъ 
окръга. 

2) Издаденъ е специаленъ хвърчащъ листъ 
и периодиченъ вестннкъ отъ катедрата съ съдър
жание ползата отб заораване етбрнища, които 
се разпращатъ въ всички села въ окръга. 

3) Напечатани съ съ неколко хиляди екзем
пляри ллакарди съ кратки изречения по слщия 
въпросъ, които ще бъдатъ пръснати изъ всички 
села, гари, кръчми и пр. 

Въ no-напредналнте страни въ земледелско 
отношение, както и въ некон околии въ България 
тази техника е схваната и отдавна приложена. 
Две годишните опити предприети въ това отно
шение въ нашия окръгъ дадоха отлични резул
тати. Посетите царевици и др. пролетни култури 
върху ниви, на които стърнищата беха подмет-
нати, а следъ това дълбоко презъ есеньта изо-
ранм дадоха двойно и тройно по-големъ доходъ 
отъ тия орани аа първи пжть презъ пролетьта. 
Пшениците следъ тъй подготвените почви сл 
несравнено по-добри и даватъ много по-големъ 
доходъ. Като примеръ сочимъ 30-техъ избрани 
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села въ окръга Козлуджа, Русларъ, Ботево, Те-
сгеджий, Бейлий и др., които всеки може да по
сети и провери. 

Да се не забравя и това, че всека богата 
реколта като тая годишната изчерпва много отъ 
ценните растенията хранителли съставни части на 
почвата и тя обеднява. Съ заораване стърнището 
се отстранява до известна степень това изчерпване, 
тъй като стърнището и бурена бързо огннвагь и 
мторяватъ нивите. 

Земледелците отъ избраните села ще требва 
да положатъ максимумъ усилия за заораване на 
всичките си стърнища. Тия отъ останалите села 
не бива да останатъ no-надире, те требва съ още 
по-големи усилия да заработягь въ това огноше-
ние, за да докажатъ, че и те заслужаватъ да 
бждатъ между редовете на земледелците отъ нз-
бргните села. 

Разумните земледелци ще требва да въз 
приематъ тая малка но отъ големо значение ре
форма. Техните собствени интереси имъ повеля-
ватъ да използуватъ това що по-напредналите зе 
мледелци отдавна съ възприели и съ сполучили 
да увеличитъ дохода отъ земята си двойно и 
тройно. 

Съ изораваме иа стърнище-
то се усигурява ив половина ид
ната реколта. 

§ ОФИЦИЛДЕИЪ ОТЩЪ j 
Варненски ОкрЖЖНО 

Окр. Ветер. Лккарь 
№ 1885 До Г. Г. 

7 юди 1928 год. Общинските Кметове въ 
гр. Варнш. Варненски окржгъ 

Като Ви се съобщава, Господинъ Кмете, 
че на 3 того въ с. Аджемлеръ Варненско 
се откри големо гнездо на болестьта Сапъ 
по еднокопитните животни и понеже бол
ните такива животни на селото еж биле 
безразборно поени въ чешмите, а най-вече 
на голЪмата чешма по шосето Аджемлеръ 
до изхода на селото, то за да се ограничи 
разпространението на тая тъй опасна за
разителна болесть по казания видъ добитъкъ 
посредствомъ водопоя, поканвамъ Ви, Го
сподинъ Кмете, да наредите да се разгласи 
между населението щото при пътуването 
му и минаващи по край това село да из-
бегватъ водопоя на еднокопитните живитни 
и квартируването въ същото село. 

Окр. Ветер, Лекарь: Д-ръ Тюлевъ 
Секр.-счетоводитель: Г. Друмевъ 

Публикуване протонолитВ но Вар
ненски Онрменъ Сшгь. 

П Р О Т О К О Л Ъ К 12 
На Варненския окръженъ Съветъ, II редовна 

сесия, ХШ избирателенъ пернодъ. 

Заседание на 14 февруарий 1928 год. 

Р Е Ш Е Н И Е №—68 

Препращане писменото запитване на окр. 
съветникъ Димо Щиковъ отъ 14 II т. г. до пост. 
присътствие за отговоръ. Председателя съобщи, 
че е постъпило писменно запитване отъ окр. съ
ветникъ Димо Шиковъ отъ 14.11 г. г., съ след* 
ното съдържание: „Съгласно чл. 19 отъ правил
ника за окр. съвети, моля постсянната комисия 
да отговори на следното ми запитване: 

1) Верно ли е, че бившия при пост. коми
сия секретарь-бирникъ Герчо Атанасовъ, въ бит-
носгьта си такъвъ е задържалъ отъ служителите 

(чиновници и пр.) при пост., комисия отъ по 100 
до 150 лв. заради ходенето му въ София за да 
ходатайствувалъ утвърждаването на окр. бюджегь. 
Такива удръжки споредъ лансирания слухъ е пра-
вилъ при всеко отиване свързано съ утвърждението 
на бюджета 

2) Верно ли е, че същия не е изплащалъ 
заплатите на санитарния и ветеринарспъ персо-
налъ предвидени по бюджета за 1927/28 година 
като дългъ, а съ били предварително изтегляни 
отъ нЪкой си Никола Стоянопъ кумецъ на Ата
насова—чиновмикъ въ общината срещу 1000 лв. 
отстъпка ? 

3 Верно ли е, че група фелдшери съ по
дали заявление и оплакали за това на прокурора 
и какво е направено по това оплакване което е 
било пратено на разпореждане на комисията?-

Който е сьгласенъ това запитване да се пре
даде на постоянното присътствие да приготви своя 
отговоръ и се постави на дневенъ редъ въ едно 
отъ най-близките заседания на съвета моля да ек 
дигне ръката. 

Болшинство — приема се. 



Стр. 4 Варненски Окржженъ Вестникъ Брой 15 

Ворненски окр. ветеринпренъ л*кдрь 
БЮЛЕТИНЪ №13 

За хода на акутнитЪ болести по до
машните животни въ Варненски окржгъ, за 
времето отъ 16 до 30 юни 1928 години. 

I НОВОКОНСТАТИРАНИ: 
1) А н т р а к с ъ по говедата: а) Варненска 

околия въ с Бела, б) Провадийска околия въ с 
Дол. Чифликъ. 

2) Бясъ по кучетата: а) Варнен. околия въ 
с. с. Козлуджа и Сюнъ бей. 

3) Сапъ пв конегк: а) Провад. околия с. с. 
Сава и Хамбарлъкъ. 

4) Х е м а р о г и ч е с к а с е п т и ц е м и я по го-
ведата: а) Варнен. околия с Саръ-дъръ, б) Про
вадийска околия въ с Куванлъкъ. 

II ВЪРЛУЮЩИ: 
1) А н т р а к с ъ по говедата: а) Варнен. око

лия въ с. Белево и б) Провадийска околия въ с. 
Ново-село. 

2) Бясъ по кучетата: а) Варненска околия 
гр. Варна и б) Провадийска околия с с. Кутлу-
бей и Реджебмахле. 

3) Сапъ по конете: а) Варненска околия 
гр. Варна и с. с. Кара хюсеинъ, Чанларъ, Козлу
джа, Емирово, Коркугъ, Преселци» Таптъкъ, 

Даване ваканция на окр. съветници отъ 15 
до 19 того Председателя съобщи, че е постъ
пила молба подписана отъ 1й окр. съветници, съ 
която молягъ, предъ видъ на това, че на 19 того 
подлежатъ да се иззършзтъ избори за общински 
съветници и училищни настоятели въ окръга, въ 
конто избори сд живо 'заинтересовани като изби-
ратели, молятъ да се предложи на обсъждане 
следното техно предложение: да се даде ваканция 
на окр. съветъ отъ 15 до 17 того изключително". 

Д. Ралчевъ. Щомъ молбата е подписано отъ 
18 души те еж мнозинство и ще решатъ, но азъ 
ие съмъ съгласенъ да се даде тази ваканция, за
щото въ закона нема такъвъ мотивъ. 

Председателя. Който е съгласенъ да се 
приеме това предложение, като на окр. съветници 
се даде ваканция отъ 15 до 19 т. м. включи
телно, моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 

Боазъ-кесенъ, ДжевизлиЙ и Климентово; б) Про
вадийска околия въ с с. Хасърджикъ, Капуджи-
махле, Караагачъ, Гьокче дюлюкъ и Кая-ардж. 

4) Шарка по овцете: а) Провадийска око
лия въ с. с. Къзълджиларъ и Бурханларъ. 

III ПРЕКРАТЕНИ: 
1) А н т р а к с ъ по говедата: а Провадийска 

околия с Караачъ-софуларъ. 
2) Сапъ по конете: а) Варненска околия въ 

с. с Гюиъ-аласъ, Пашаидъ. Ерменлий и Кара-
пунаръ; б) Провадийска околия въ с Вълчи-долъ. 

3) Х е м а р о г и ч е с к а с е п т и ц е м и я по го
ведата: а) Варненска околия въ с. с. Ст. Орехово 
и Дол. Чифликъ 

4) Шапъ по гозедата: а) Варненска околия 
въ с. Здравецъ 

гр. Варна, 4 юли 1928 год. 

Окр. Ветер. Лекарь: Д-ръ ТЮЛЕВЪ 

шшшш@ш®шшшшт 

Докладъ на прошетарната комисия. Председа
теля. Пункгъ първи отъ дневния редъ е докладъ 
на специалисти, но понеже такива не се явиха, 
давамъ думата на докладчика на прошетарнага 
Комисия. 

До-л. А. М.4и0ЛСВЪ. Комисията следъ като 
се занима съ подадените прешения реши следното: 

1) Черноморска юнашка область - отпуща 
5000 ли. 

Гав^. Цо К)ВЪ Струва ми се че прошетар
ната комисия е погледнала много леко на рабо
тата. Отъ срещата ми съ главатлря на същата 
разбрахъ, че тази година ще иматъ въ Варна 
юнашка сбирка и ще имъ съ необходими по го
леми суми за уредба на тази сбирка и посреща
не гостите. Тучъ ние требва да бъдемъ по-ще
дри като имаме предъ видъ големото значение 
на тази организация за фззическото възпитание и 
дисциплина на нашата младежъ Правя предложе
ние да се отпустне 10,000 лв. 

Д Ралчввъ. Това дружество действително 
заслужава всекаква подкрепа, но азъ питамъ, да-

Р Е Ш Е Н И Е №—69 Р Е Ш Е Н И Е №—70 
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^ХРОНИКА 
СЪ ЦЕЛЬ проагитиране заораването 

стърнищата, катедрата е издала специални 
хвърчащи листове и плакарди, които сд 
изпратени до всички села, кооперации е 
читалища безплатно. 

МИНИСТЕРСТВОТО на земледелието и 
изпратило въ катедрата споциаленъ хвър-
чащъ листъ и брошури по ползата отъ под. 
мЪтката на страницата, които се раздадоха 
безплатно на земледйлците. 

КАТЕДРАТА е преписала до кметовете 
да разгласятъ между стопаните-производи-
тели на сортови пшеници № .Ne 14 и 84 да 
положатъ по-голЪми грижи за почистване 
житата си още при жетва като отдЪлятъ 
ряжьта и др. класове, ако има такива, да 
складиратъ отделно снопите на сортовите 
жита и следъ овърхаване ги слагатъ въ от
делни хамбари. Това ще требва да съблю-
даватъ особено, тия които ще искатъ да се 
възползуватъ да дадатъ чрезъ катедрата 
въ замЪна или продадатъ сортова жито за 
семе въ други села. 

ПО БОСТАНИ и бобища се е появила 
листна въшка и ги онищожава. Най-сигурно 
средство за борба с тютюневата отвари. 
Катедрата раздава безплатно фурда тю-
тюнъ и упжтвания за борба съ листната 
въшка и др. вредни насекоми, 

ЗАОРАВАНЕТО на стърнищата върви 
усилено въ избраните села на окржга. 

ЗАПИСВАНИЯТА въ катедрата за до
ставяне чернички за основаване черничеви 
ливади продължава. 

БОРБАТА съ кускутата продължава 
усилено. 

ПРЕГЛЕЖДАТЪ се люцерновите ливади 
оставени за семе и само чистите отъ ку-
скута ще се оставятъ за добиване семе, 
като на стопаните катедрата издаде удо
стоверение. 

ПРЕДПРИЕТЪ е отъ катедрата пре-
гледъ на пчелите съ цель издирване бо-
лестьта „Гнилецъ*. 

СЪ ЦЕЛЬ пропагандиране по рационал
на обработка на почвата специално сезон-
ата работа заораване стрънищата Катедра

ли ние така ще требва да удовлетворимъ тези 
молби безъ л^ държимъ сметка за бюджета. Азъ 
съмъ на мнение да ги оставимъ на разглежда* 
не следъ приемзне бюджетопроекта. 

Д. Дзскзлояъ. Верно е че тази сума е мал
ка Мисля този въпросъ да се отложи следъ като 
бюджетарната комисия предвиди надлежната сума 
въ бюджета и съобразно съ нея да бъде удо
влетворена тази молба, защото требва да имаме 
предъ видъ, че ще се явятъ и много други по
добни заявления. Моето мнение е да се предвиди 
6.000 лв. 

Азъ нема да изгъквамъ цельта и задачата 
на юнашката организация за възпитанието на на
шата младежь и каква помощь е нуждна да се 
отпустне, но само ще кажа, че тази година въ 
бюджетопроекта пост. присътсгвие е предвидело 
100,000 ле,, когато миналата година сме, пред
видили 200,000 лв. кредитъ по този, параграфъ, 
значи този кредитъ е намаленъ наполовина. Азъ 
мисля че по тази молба ще требва да предви-
димъ 5,000 лв. 

Председателя, По добре ще бъде да усво-
имъ миналогодишната практика, като решимъ за 

всека молба по отделно удовлетворяваме ли я 
или пе. и следъ като се гласувя ньдлежния кре-
днтъ ще го разпределимъ 

Д Шкиовъ. Подържамъ мнението на г. Пред
седатели 

Гавр. Цо-о.ооъ. Обръщамъ вниманието на 
г. г. окр. съветници, че съгласно закона ние ще 
требва точно да определимъ помощите които ще 
огпустнемъ, за ла се имагъ предъ видъ отъ Г'кь 
джетарната комисия 

М Арабовъ. Да се дава помощь на ю\\ш-
ното дружество преди 20 гол. разбирзмъ, но се* 
га то е закрепнало н има други ресурси, коглто 
имаме м'Ч)го други дружества съ оше по крещя
щи нужди. 

Поедседателя. Сега требва да застанемъ 
на становище. 

Койго е съгласеиъ сега да приемаме по прин 
ципъ: удовлетворяваме молбите, като сумите се 
определятъ впоследствие следъ като се гласува 
кредита, моля да си вдигне, ръката. 

Болшинство — приема се. 
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та беше определила дните отъ 1 до 8 т. м. 
вкл. за земеделско агитационна, седмица, 
презъ които дни се направи следното на 
1, 2 и 8 того се устрои конференция въ 
Варна, Козлуджа и Ботево, въ които взеха 
участие главно свършилите зимните земе
делски училища повече отъ 150 души мла
дежи отъ окржга; 2) На 8-ий беха устрое
ни сказки въ селага Ст.-Орехово, Авренъ, 
Белево, Аджемлеръ, Индже-кьой, Паша-
кьой. Русларъ, Джеферлий, Джевизлий, Кли-
ментово, Кара хюсеинъ, Ботево и Крумово, 
на които присятствуваха повече отъ 600 
души земледелци отъ Варненско. 

3) Издадоха отъ Катедрата хвърчащъ 
листъ и плакарди специално по заораване 
стърнищата, които се раздадоха въ хиляди 
екземпляри въ селата. 

Съ сжщата цель за п-големъ ефектъ 
се дадоха плакарди (малки листчета) съ 
съдържание по заораване стрънищата око
ло 2000 екземпляра на хидропланното от
деление, което сжщо съ хидропланъ пръсна 
надъ пазарния площадъ въ пазарния день 
—2 того. 

Печатница „Войниковъ" — Варна. 

Р Е Ш Е Н И Е /А—71 

Изслушване изложението на окръжния агро-
иомъ. Окр. Агрономъ, Е. Балтаджиевъ. Чете из
ложението си като директоръ иа зимното земле-
делско училище въ мон. „Св. Константииъ", окр. 
агрономъ и кооператоръ въ лозар. кооперация 
„Димягъ* - „Влриа"» (печатано въ доклада на 
поест. комисия отъ 1. I 1927 г. до 31 XII с. г.) 

Ил. Карадшовъ. Имамъ сведения, че некой 
си Георги Узуновъ работникъ въ стопанството и 
надзиратель въ зим. зем. училище е тормозилъ 
учениците на същото ц на 12 декемврий при 
големите студове учениците били оставени безъ 
печка. 

Д. Дабковъ. Изтъкна се, че земледелското 
училище било предимно практично» но нема пъл
ните условия за това което учениците требва да 
вндятъ и което въ селото си виждатъ. Нема 
обзаведено нито земледелне нито скотовъдство. 
Бихъ желалъ г, агронома да обясни намирали ре-
зенно туй училище да съществува и досегашното 
му съществуване дало ли е реаултатъ. Сжщо 

Невшднсно Селско Общнн. Управление 
ОБЯВЛЕНИЕ 

.М 1024 
с. Невша, 3 юлий 1928 г. 

Невшанското общин. управление изве
стява на интересующите се, че на 3 ав-
густъ 1928 год. отъ 2 до 6 часа подиръ 
обедъ, въ канцеларията на общината ще се 
произведе публиченъ търгъ за отдаването 
на наематель общински здания, а именно:. 

1) Общинската житна магазия на гара 
Невша, състояща се отъ 3 отделения и на 
горния етажъ дпе стаи за живене. 

2) Една стая отъ борсата. 
Наддаването ще стане по отделно на 

двете здания съ срокъ за една година; отъ 
1 августъ 1928 г. до 1 августъ 1929 г. 

Първоначална цена на магазията е 2000 
лева, а на стаята 500 лева. 

Залогъ за правоучастие е 10%. 
Закона за Б. О. и П. е задължителенъ. 

какъ се е преценило износа на гроздето имъ 
димятъ. 

Агр. Балтадж^ео: • Вие знаете, че за да 
се подложатъ учениците на дисциплина не е тъй 
лесна работа, но сега въ това отношение учили
щето е много добре. Отделни недоволства отъ 
учениците както за това, така и за неотопление 
на стаите може да е имало, но се полагатъ вси
чки грижи за премахване имъ. 

Зимното земеделско училище като различие 
отъ другите земеделски училища въ България, е 
че нема стопанство. Въ нашето училище ние при
бираме ергени и младоженци отъ селата на тео-
ритична подготовка, защото ако имаме подобно 
стопанство, когато си отидатъ учениците ще бъде 
изоставено. Въ същото положение съ поставени 
училищата и въ с. Козлуджа и Провадия. Общъ 
недостатъкъ е че тия училища нематъ скотовъд
ство за прегледность. Би требвало да се предви-
дятъ парчета земя, специаленъ кредитъ за обза
веждане малка краварница, свинарница и коко-
шарница, при всеко училище. 

По отношение износа на гроздето гол*мо 
нещастие беше, че отначало имаше гол*ма суша 
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Всички разноски по публикация, гербъ Първоначална цена на декаръ 100 лв. 
ся за сметка на наемателя. за една година. 

Тържнит* книжа еж на разположение Наемния срокъ ще трае отъ 1.IX 1928 
въ общината всЪки приежтетвенъ день, мо- год. до UX 1935 год. 
гатъ да се видятъ. 

Кметъ: Т. Добревъ 
Секр.-бирникъ: Из, Илиевъ 

Пашаитско селско общнн, управление 
О Б Я В Л Е Н И Е 

№ 700 
с. Пашаитъ, 13 юли 1928 г. 

Пашаитското селско общинско управле
ние, обявява, че на 31 день отъ публику
ване настоящето въ Варнен. окр. вестникъ 
ще се произведе публиченъ търгъ за отда
ване подъ наемъ на общинската нива, нахо-
дяща се въ землището на с. Пашаитъ, въ 
мйстн. „До големата кория*, състояща се 

Залогъ за правоучастие въ търга е 5% 
върху цЪлата наемна стойность. 

Тържните книжа могатъ да се видятъ 
всеки день въ канцеларията на общината. 

Закона за бюджета, отчетностьта и 
предприятията е задължителенъ за конку
рентите. 

Гербъ и публикация еж за сметка на 
наемателя. 

Кметъ: Д. Димитровъ 
Секр.-бирникъ: Д. Тоневъ 

Вредеиъ за себе си е тоя, 
който ме се погрижи да си на
прави едно модерно торище» за* 
щото торището е кесията иа 

отъ хиляда (1000) декара, парцелирана по зеМЛвД&леца* 
на 50 декара едина парцелъ (20 парцела). 

когато гроздето беше още недоразвито, а следъ 
това киша, съ което започна гниене, затова този 
нзносъ коствува на кооперацията 10,000 лв. за
губи. За въ бъдаще при благоприятно време ще 
сполучимъ износа безъ загуби. 

Р Е Ш Е Н И Е №—73 
Докладъ на комисията по проучване проекто

устава на окр. съвети въ царството и членуване 
въ съюза. Председателя. Има думата докладчика 
по проекто-устава на Съюза на окр съвети въ 
България. 

Д(ЖЛ. Д. Ралчввъ. Прочете членъ по членъ 
и пунктъ по пунктъ проекто устава на Съюза на 
окръжните съвети въ България. 

Окр. съветъ безъ всекакви дебати реши: 
преима се проектоустава на Съюза на окр. съве
ти въ България, тъй както е изработенъ. 

Д- Дабкзвъ- Едновременно съ приемане на 
ироекто-устава требва да вземемъ решение же-
*аемъ или не да бъдемъ членове на този сьюзъ. 

Д. Дасналовъ- Говоримъ за економии ипе-
стене средства за да свържемъ двата края на 
^ чета си. Тукъ се учреждява единъ институгъ 

и за него требва да се плаща. За него не може 
да се предвндятъ 10—15,000 лв., а много по
вече средства. Азъ съмъ противъ това което се 
извърши днеска по резолюциите. Това може да 
се координира по другъ начинъ, а не чрезъ това
рене окръга съ повече средства. Азъ по прин-
ципъ не съмъ сьгласенъ да бъдемъ члепъ на 
този съюъъ! а когато сгане нужда въ конферен
ция да се командироватъ да участвувагь предсе
дателя и секретаря 

Теод Атам-сонъ. Всека година председа
теля на пост. комисия съ председателя на окр. 
съвегь и секретаря се свиквагь на редовенъ кон-
гресъ въ София. Значи тия разходи до сега ги 
имаше. Новите разходи които ще има да се по-
срещатъ съ чисто канцеларски т, е. сортироване 
на материяла за конгресите, известни мероприя
тия въ единъ окржгъ. да се съобщавагь на дру
гите окръаи и др. т. Мисля, че това не може да 
ангажира общо повече отъ 10,000—15,000 лв. 
Вънъ отъ това, ако бъдемъ (обложени) натова
рени да плащаме по гол*ма сума за този съюзъ, 
нищо не ни спира въ последствие да се откажемъ 
отъ членуване. 
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П р е д с е д а т е л Който е сьгласснъ Варнен
ския окржженъ сьвегь да членува въ съюза на 
окр, съвети въ България съ право идущата го
дина» ако не му е угодно да се откаже, моля да 
си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 

Заседанието се вдигна въ 18 часа. 

П Р О Т О К О Л Ъ № 1 3 
на Варненския окр. съветъ, II редовна сесия 

отъ XIII избирателенъ периодъ 

Заседание на 20 февруари 1928 г. 

0 крмоаие заседанието. Въ 15 часа г-нъ 
председателя следъ като констатира че присът-
ствуватъ повече отъ половината членове на съ
вета обяви заседанието за открито. 

Р Е Ш Е Н И Е №—74 

Изслушване изложението на районния горски 
инспекторъ. 

Председателя. Давамъ думата на районния 
горски инспекторъ. 

Горскя мис окторъ. Чете изложението за 
дейностьта на районната горска инспекция презъ 
1927 г. (Печатано въ доклада на пост. комисия 
отъ 1.1 до 31 XII 1927 г.) 

Првдседагиля Благодаря на инспектора за 
хубавото и обширно изложение. Туй което иска 
отъ окръга ще го има предъ видъ бюджетарната 
комисия и въ кръга на възможното тя ще се при
тече пъ негова услуга. 

Д. Р«\дче^ъ. Бнхъ желалъ да зная дали г. 
инспектора е направилъ тЬзи искания предвари
телно за нпнспаис \\ъ бюджетопроекта. 

Пп. и спякторъ Не. 
Д Ралчпаъ. Требва г. докладчика на бю

джетарната комисия да си вземе бележка. Бихъ 
молилъ г. инспектора да каже. иматъ ли въ обя-
заность на своята длъжносгь да четатъ такива 
практични лекции въ затънтени места. Би било 
добре да се нареди да се държагь подобни сказки, 
които макаръ и елементарни, но когато се повта-
рятъ ще съ отъ голема полза. Прзвенн ли съ 
наблюдения кое дърво може тукъ да вирее. Въ
проса се отнася повече за акацията, защото окр. 
съветъ полага големи грижи за залесяването на 
голите баири окр. стопанство „Св. Константннъ*, 
обаче отъ посадените 150,000 фиданки, не еж 
се хванали 2 0 % отъ т~Ьхъ. 

Бончо Д Генчеаъ. Г-нъ инспектора между 
другото каза, че неговото старание е било да се 
открие горско училище въ окръга и че въ ми

налото подобно училище имало, обаче само 5°/0 
отъ учениците на същото съ останали на служба 
благодарение на партизанството което се вършн 
съ горската стража подведомствена на селските 
общини. Мисля всеки отъ насъ съ най-голема 
охота би се съгласилъ да се отпусне известна 
сума за доизграждане на сградата за горско учи
лище въ с Ст. Орехово, която освенъ за учили
ще ще може да служи и за други културни цели. 
но съ откриването на това училище при това не-
постоянство съ горската стража ще ли постигне 
то своята цель, възпитаниците на това училище 
нема ли да претърпятъ участьта на досегашните 
такива. Властна ли е горската инспекция да въ
веде стабилизация на техната служба? 

Д-ръ Д. Цонвт.. Г-нъ инспектора обясни, 
че горските разсадници въ „Гюндузъ-чешме" и 
мон „Св. Константинъ" се издържали отъ дър
жавата а въ очега на пост комисия се казва, че 
за тоя въ „Св. Константинъ* е била похарчена* 
една доста крупна сума отъ окр. каса. 

Гор. мие кигоръ. Отъ пост. комисия не е 
похарчена нито стотинка. 

Хр. Горневъ. Правило ми е впечатление ко
гато обикалямъ окръга на много места има го
леми пространства окилявели дъбови гори, които 
въ скоро време ще се обърнатъ въ скпеи. На
истина съ това опустошение на горите, населе
нието не може да съзнае каква гелемл пакость 
нанася на себе си и своята учасгь. Азъ съмъ пре-
поръчвалъ отъ своя страна въ всеко село именно 
тези опустошени гори край селото да се пазятъ 
и за възобновяването имъ требва да се ограждатъ. 
Когато пътувате съ железница отъ Провадия за 
Касннчанъ ще видите, че височините съ южни 
склонове съ превърнати въ пустиня, когато не-
когя съ били гори. Те освенъ, че не доприна-
сятъ абсолютно никаква полза, но пренърнити въ 
сипеи при дъждове песъка и чакъла отъ техъ 
се свлича и засипва плодородната почна. За зале
сяването както на тия места, така и тия по до-
бричеката линия мисля едва ли ще може да се 
постигне нещо съ опущане кредити отъ пост. ко
мисия, а по-хубаво е да помолимъ горския ин-
жинеръ и ние отъ своя страна да изискаме отъ 
Министерството на земеделието да се учреди въ 
Варненско секция за укрепяване пороища. Тогава 
по-хубавъ резултатъ ще се получи. 

Азъ моля г. Инспектора да каже, какво сре
дство ще ни препоръча за услужване на население
то когато то иска да се снабди съ дърва за го
рене, когато горите не съ въ съседство на се
лото имъ, както могатъ да се снабдятъ съ стъл
бове за телефони линии, когато въ района неиз
вестно село нема подходящи гори. 


